
Bijlage 1

Ag.pt. 3, commissie 7 oktober 2019 (Rvs Programmabegroting 2020 (DOC-19-186214)

Het college heeft u de programmabegroting 2020 en de meerjarenbegroting 2021-2023 
gepresenteerd.Wij zijn als college en raad nu ruim 16 maanden onderweg en hebben stappen gezet 
in het realiseren van onze ambities en het versterken van de organisatie.
Zo hebben de bewoners van recreatiepark de Maar duidelijkheid over de status van hun wijk en 
mogen we tot 2030 1700 woningen in onze mooie gemeente bouwen. We werken verder aan 
burgerparticipatie en versterken het toeristisch product Medemblik.

Met onze 4- sporenaanpak zetten we het sociaal domein stevig in de steigers. Met de invoering van 
het resultaatgericht werken hopen we in onze regio nog beter onze clienten maatwerk te bieden. In 
het najaar begint Horizon in het wijkleercentrum in Wognum. Met de inzet van 
schoolmaatschappelijk werkers en de doorontwikkeling van de Voor- en vroegschoolse educatie 
zetten we fors in op preventie en vroegsignalering.
We hebben ons aangesloten bij de landelijke pilot ‘ Een tegen eenzaamheid’ om de initiatieven 
tegen eenzaamheid verder een impuls te geven.

Met het aanstellen van onze JOGG- regisseur geven we een impuls aan ons gezondheidsbeleid. De 
komende jaren worden voorbereidingen getroffen voor een nieuw overdekt zwembad in 
Wervershoof en een dorpshuis/kindcentrum in Abbekerk.
Dit jaar ronden we de kernvisies van WErvershoof en Wognum af. Er is inmiddels een sport- en 
cultuurpas voor kinderen uit minder draagkrachtige gezinnen.

Onze duurzaamheidsagenda rollen we verder uit. Met het Westfries Energie Kompas zetten we flinke 
stappen om invulling te geven aan de RES Met de inzet van extra BOA’s zet dit college extra in op 
veiligheid.

Medemblik werkt aan overmorgen is het motto van deze begroting. De keuzes die wij vandaag 
maken beïnvloeden niet alleen deze bestuursperiode. Zij zijn ook bepalend voor de ruimte en 
mogelijkheden voor de komende generaties.

De kadernota 2020 was de grondslag voor de begroting. U gaf prioriteit aan openbare ruimte, 
woningbouw en veiligheid, zorg en duurzaamheid. Op basis van stellingen gaf u aan dat er bij 
onvoldoende middelen gesproken kan worden over een gebiedsgerichte aanpak van voorzieningen en 
bij stijgende bouwkosten het bouwen uit te stellen tot een gunstiger periode. Uw raad gaf in 
meerderheid aan tevreden te zijn over de aanpak van de kadernota. Het college zal verder 
initiatieven nemen om de P en C - cyclus verder te ontwikkelen en de voorstellen aan u voorleggen.

Voor u ligt een begroting die voor de jaren 2020 en 2023 ruimte biedt. Deze ruimte maakt het 
mogelijk om integraal keuzes te maken. Wij geven u voor uw afweging aan dat we financieel tegen 
onze grenzen aanlopen. Daar is Medemblik niet uniek in. U heeft ongetwijfeld meegekregen dat 
veel gemeentes door tekorten op het sociaal domein en door een lagere uitkering uit het 
gemeentefonds moeten bezuinigen. Ook dit college heeft gekort op bestaand beleid om ruimte te 
maken voor keuzes op korte termijn. In 2021 en 2022 zien wij een tekort.

Bij het opstellen van deze begroting heeft het college keuzes gemaakt.
We hebben gekort op bestaand beleid. 
Het niveau van enkele ambities is verlaagd Het sociaal domein is realistisch begroot , op grond van 
de uitgaven in de voorliggende drie jaar.
We investeren in het op orde krijgen van de organisatie, maar gefaseerd We passen geen indexatie 
toe op het subsidieprogramma Voor de prijsgevoelige budgetten voeren we een beperkte indexatie 
door Op de belastingen wordt de inflatiecorrectie toegepast, uitgezonderd de toeristenbelasting Het 
college heeft nog geen geld gereserveerd voor een tweede semi-permanente sporthal in Wognum, 
maar er is in 2023 wel ruimte voor de raad om die keuze te maken.

Daarbij zij aangetekend dat we met de eerdere keuzes voor o.a. Het zwembad de Zeehoek en 
dorpshuis Abbekerk de komende jaren een groot beslag op de begroting.



Het college wil u ook inzicht geven in de toekomstige ontwikkelingen.

Wij voorzien voor de periode 2021-2023 en daarna forse uitdagingen op het gebied van 
digitalisering, dienstverlening , accommodaties en voorzieningen, vastgoed en 
organisatieontwikkeling. Op de langere termijn zijn hier niet zonder meer voldoende middelen voor 
beschikbaar.

Vanuit onze vastgoedportefeuille enerzijds en vanuit onze accommodaties en voorzieningen 
anderzijds zal de komende jaren een flinke investeringsbehoefte ontstaan. Wij hebben daar in het 
verleden onvoldoende voor gereserveerd. In ons accommodatie- en vastgoedbeleid zullen wij dit 
verder voor u inzichtelijk maken. Het college vraagt u met deze blik naar de begroting te kijken en 
dit mee te nemen in uw overwegingen.

Er wordt hard gewerkt om qua organisatie de basis op orde te krijgen. Dat is nodig omdat dit een 
dynamische tijd is, de wereld verandert snel en dit beïnvloedt onze organisatie. Belangrijke 
ontwikkelingen zijn de projectorganisatie en projectmatig werken, digitalisering, basisregistraties 
en de doorontwikkeling van het sociaal domein’ en natuurlijk de uitrol van de omgevingswet die 
vergelijkbaar is met de transitie van het sociaal domein, terwijl de normale dienstverlening ook op 
een goed niveau moet blijven functioneren.
De komende jaren zien we een uitstroom van pensioengerechtigde medewerkers, in een 
arbeidsmarkt die schaars is en waarin we als organisatie onderscheidend moeten zijn. Er moeten 
voldoende middelen zijn om de continuïteit van de bedrijfsvoering te garanderen en te zorgen dat 
opgebouwde kennis niet verdwijnt.

Van overheden wordt steeds meer digitale dienstverlening verwacht. Als gemeente zijn wij eigenaar 
van veel data. Data die steeds belangrijker worden bij onze dienstverlening. De digitalisering van de 
overheid maakt ook dat wij deze data beschikbaar moeten stellen aan andere partijen. Slim gebruik 
maken van deze data biedt nieuwe mogelijkheden om onze processen te verbeten, beter 
onderbouwd beleid te maken en de service naar onze inwoners te verbeteren. Verder biedt het 
kansen en mogelijkheden in het opsporen en bestrijden van verschillende vormen van fraude en 
ondermijning, zaken waar wij als overheid steeds meer op aangesproken worden.

Medemblik staat voor een uitdaging. Het college is er in geslaagd om al te ingrijpende keuzes te 
vermijden en heeft voornamelijk nog de kaasschaaf kunnen hanteren. Samen met uw raad staan we 
de komende jaren voor de opdracht om die keuzes wel te maken.

Zoals het zich nu laat aanzien, zullen die echte keuzes echter onvermijdelijk zijn. 


